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Abstract:

Délégation represents an innovative approach in the administration and utilization of
public infrastructure, necessitated by diverse circumstances. Essentially, it involves the
transfer of certain public facility management responsibilities from granting authorities to
individuals within the realms of public or private law. This mechanism is manifested through
contracts wherein the interests of the contracting parties may clash, thereby mandating the
delegated authority to establish suitable regulatory mechanisms to achieve the balanced and
effective interests of the parties concurrently. The investor in public infrastructure endeavors
to pursue their private interests, even at the expense of the public good. Consequently, the
delegated authority must exercise regulatory oversight judiciously over delegation contracts,
striking a balance between its privileges as a public entity and its role as a contracting party
to ensure the interests of all contracting parties are safeguarded.

Keywords: public utility délégation, public intéréts, oversight of delegation contracts
Résumé :

La délégation représente une approche novatrice dans la gestion et l'utilisation des
infrastructures publiques, rendue nécessaire par diverses circonstances. Fondamentalement,
elle implique le transfert de certaine responsabilité de gestion des installations publiques des
autorités attributrices a des individus relevant du domaine du droit public ou privé. Ce
mécanisme se manifeste a Travers des contrats ou les intéréts des parties contractantes
peuvent entrer en conflit, Ce qui oblige l'autorité déléguée a mettre en place des mécanismes
réglementaires appropriés pour atteindre les intéréts équilibrés et efficaces des parties
simultanément. L'investisseur dans les infrastructures publiques cherche a poursuivre SES
intéréts privés, méme au détriment de I'intérét public.Par conséquent, l'autorité déléguée doit
exercer une surveillance réglementaire judicieuse sur les contrats de délégation, en équilibrant
ses privileges en tant qu'entité publique et son role en tant que partie contractante pour garantir

que les intéréts de toutes les parties contractantes sont protégés.
Mots-cles: délégation de service public, intérét général, contrdle des contrats de délégation



